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Protokół Nr XIII.2012 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 28 marca 2012 roku 

 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 19 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, Dyrektor 

105 Szpitala w Żarach Sławomir Gaik, Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Piotr 

Fliegner, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Żaganiu Stanisław Kowalik, 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Żaganiu Paweł Krzaczkowski, dyrektorzy 

jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego oraz prasa lokalna.  

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Panią Małgorzatę Trzcionkowską dziennikarza 

Gazety Lubuskiej o przedstawienie innych zaproszonych gości. 

Pani Małgorzata Trzcionkowska dziennikarz Gazety Lubuskiej: Gazeta Lubuska ogłosiła 

konkurs „Lubuszanina Roku” i zaproszeni goście są to osoby, które najwięcej zrobiły  

w naszym powiecie, w związku z tym chcielibyśmy ich uhonorować. 

Starosta Marek Ślusarski: chcielibyśmy uhonorować i życzyć sukcesów w dalszej pracy 

społecznej na rzecz społeczeństwa w naszym powiecie. 

Małgorzata Trzcinkowska dziennikarz Gazety Lubuskiej przedstawiła kolejno uhonorowane 

osoby: Małgorzata Klorek otrzymała tytuł Lubuszanina Roku 2011, czytelników Gazety 

Lubuskiej w powiecie żagańskim. Pan Artur Niezgoda został Lubuszaninem Roku, wybranym 

przez kapitułę powiatową, ale jest dzisiaj nieobecny. Zaprosiliśmy również Panią Teresę 

Zimę, ponieważ Pani Teresa Zima Dyrektor Szprotawskiego Domu Kultury jest osobą 

wspaniałą, która organizuje wspaniałe życie kulturalne w mieście, w gminie oraz w całym 

powiecie. Pan Tomasz Kwarciński mieszka w Żaganiu i jest pracownikiem Sądu Rejonowego 

i w tym roku dał się poznać, jako organizator wielu akcji społecznych, między innymi dzięki 

niemu nasz Sąd dalej istnieje. Pani Edyta Krzeczkowa ze Szprotawy jest niesamowitą osobą, 

w tym roku zdobyła tytuł Zwyczajnego Bohatera w ogólnopolskim konkursie, jako jedna  

z ośmiu osób z całej Polski. Ponadto jest osobą, która pomogła wielu osobom potrzebującym 

na terenie swojej gminy i nie tylko. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: porządek obrad został radnym przesłany  

w ustawowym terminie i dlatego nie ma potrzeby go odczytywać. Czy są uwagi do porządku 

obrad? 

Radny Tadeusz Kosmatka: składam wniosek o wykreślenie z porządku obrad w pkt. 9 ppkt.11 

uchwalenie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaganiu. Czynię to  

w imieniu Komisji Statutowej, jako uzasadnienie jest to, że chcemy połączyć sprawy związa-

ne ze zmianami w statucie, również ze sprawą organizacyjną Starostwa Powiatowego. Może 

mieć wpływ statut na regulamin organizacyjny, dlatego Komisja Statutowa stwierdziła, że 

dobrze by było, żebyśmy ten punkt przenieśli. Jest to kwestia 2 miesięcy, dlatego informuję, 

że Komisja Statutowa zakończy prace pod koniec kwietnia sprawy związane ze zmianami 

statutu i w maju można do tego tematu spokojnie wrócić.  
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych: chciałem zaznaczyć, że to stanowisko nie było głoso-

wane na Komisji Statutowej, było tylko dyskutowane i moim zdaniem nie jest to stanowisko 

komisji. 

Radny Tadeusz Kosmatka: jest to jakieś nieporozumienie, bo dyskutowaliśmy i nie było po-

trzeby głosowania, dlatego, że mówiłem, że złoże taki wniosek i nikt nie był przeciwny w tej 

sprawie, każdy był za. Dzisiaj być może jest zmiana, ale Rada rozstrzygnie tą sprawę. 

Radny Zbigniew Teler: wniosek Radnego Tadeusza Kosmatki był dyskutowany na Komisji 

Statutowej, chociaż nie jestem członkiem tej komisji, ale za tym, aby zdjąć dzisiaj z porządku 

obrad ten punkt przemawia to, że kilka punktów w tym regulaminie jest niezgodnych z usta-

wą. Jeśli chcecie go przyjąć, to na pewno organ nadzoru uchyli tą uchwałę, jakie to punkty to 

ja w tej chwili nie powiem. Opracowując ten regulamin powinniście Państwo zwrócić na to 

szczególną uwagę, a 3 takie drastyczne wyrażenia, które nie mają zgodności z ustawą, są  

w tym regulaminie. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałbym zasięgnąć opinii Pani Haliny Miszczuk Radcy Prawne-

go, dlatego proszę o udzielenie głosu. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: jeżeli ktoś twierdzi, że coś jest nie zgodne, to należałoby 

wskazać tą niezgodność, bo wtedy można to wyjaśnić. Ja regulamin przeczytałam i nie widzę 

niezgodności, jest bezwzględnie obowiązującym przepisami prawa. W tym zakresie ustawo-

dawca dał organowi, którego ta uchwała dotyczy, daleko idącą samodzielność. Regulamin 

uchwala rada i taka jest podstawa prawna w ustawie o samorządzie. Ja to sprawdziłam i nie 

stwierdziłam, żeby któryś z tych zapisów rażąco naruszał ustawę obowiązującą w Polsce. 

Odnośnie regulaminu, to Państwo podejmujecie decyzję w zakresie wniosku Radnego Tadeu-

sza Kosmatki o usunięcie z porządku obrad. Jednak należy wskazać, że statut po uchwaleniu, 

gdyby się okazało, że w jakimś sensie jest inny niż regulamin, to nie ma przeszkód, żeby re-

gulamin na następnej sesji dostosować do statutu.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wpłynął również projekt uchwały Rady Powiatu Ża-

gańskiego w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2012 

roku. Przewodniczący poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: tak późno przedkładamy ten projekt uchwały, ponieważ 

19 marca br. otrzymaliśmy z PFRON - u informację dotyczącą środków finansowych dla po-

wiatu żagańskiego na zadania w 2012 roku. W związku z tym, że to już było po posiedzeniu 

Zarządu, na którym ostatecznie zapadła decyzja, które materiały zostaną przekazane Radnym, 

dzisiaj zwracam się z prośbą o wprowadzenie tego do porządku obrad. Z tego względu, że 

mieszkańcy od stycznia br. składają do nas wnioski, czekają na ich rozpatrzenie. Nie możemy 

rozpatrzyć wniosków bez planu finansowego, ponieważ obowiązuje uprzedniość budżetu, 

stąd te oczekiwanie. Pozytywna informacja jest taka, że mamy tych środków więcej  

o 700.000 zł niż w roku poprzednim. Po przeanalizowaniu wniosków, wykonań z lat po-

przednich, nie będziemy stosować ani pomniejszeń dofinansowań, na które pozwalała nam 

ustawa, nie będziemy weryfikować wniosków, czyli przyznawać świadczeń, co drugi rok, jak 

też nam się zdarzało to robić.  

Radny Zbigniew Teler: ze względu na szacunek do Pani Mecenas, to jedną nieprawidłowość 

w proponowanym projekcie regulaminu wskażę, art. 40 pkt. 3. Rzecznik Konsumentów jest 

bezpośrednio podporządkowany staroście, prezydentowi miasta, zgodnie z ustawą a w regu-

laminie jest napisane, że podlega etatowemu członkowi zarządu. Prawdą jest, że ustawodawca 

dużą swobodę daje radzie, ale ustawa jest nadrzędna w stosunku do uchwał podejmowanych 



 3 

przez radę, są jeszcze 2 elementy, ale o tym nie będę mówił, bo jeżeli Państwo uważacie, że 

może być uchwała uchylona, to już jest decyzja Państwa. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wpłynęły 2 wnioski dotyczące proponowanego porząd-

ku obrad tj. wniosek Radnego Tadeusza Kosmatki, który wnioskował o uchylenie ppkt. 11  

z porządku obrad uchwalenie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaga-

niu. Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady, czyli 11 głosów musi być za wnioskiem. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego Tadeusza Kosmatki. 

Wniosek Radnego Tadeusza Kosmatki w wyniku głosowania 10 „za”, 9 „przeciwnych” nie 

uzyskał wymaganej ilości głosów „za” i nie został przez Radę przyjęty. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały 

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2012 roku. 

Wniosek o uzupełnienie porządku obrad o w/w projekt uchwały został przyjęty przy jedno-

głośnie. 

Proponowany porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 16 lutego 2012 roku. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

5. Informacja o stanie służby zdrowia dotycząca działalności szpitala w Żaganiu. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w 

Żaganiu w 2011 roku. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy powiatu żagańskiego z organizacji 

pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2011 roku. 

   8. Interpelacje radnych. 

         9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                        1) zmian budżetu, 

2)  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 

3)  udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, (dot. remontu pokrycia dachowego w kościele p. w. Podwyższenia Krzyża 

w Żaganiu – Parafia Polsko – Katolicka w Żaganiu), 

 4) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, (dot. dofinansowania konserwacji i renowacji figury św. Jana Nepomuce-

na w ołtarzu św. Józefa w kościele p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w 

Szprotawie), 

 5) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, (dot. remontu pokrycia dachowego na kościele w Jabłonowie – Parafia 

Rzymsko – Katolicka p.w. Świętego Andrzeja w Jabłonowie), 

  6) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Małomice na dofi-

nansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa mostu na kanale turbinowym w ciągu 

drogi powiatowej 1042F – ulica Kościuszki w Małomicach,  

  7) rozpatrzenia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu, 
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  8) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Ża-

ganiu, 

  9) załatwienia skargi na działalność Starosty Żagańskiego, 

10) wyznaczenia nowego terminu załatwienia skargi, 

11) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaganiu, 

12) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2012 roku. 

     10. Odpowiedzi na interpelacje. 

                    11. Wnioski. 

     12. Informacje i oświadczenia. 

                    13. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 16 lutego 2012 

roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: do zapoznania się z protokołem XII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 lutego 2012 roku został wyznaczony Radny Eugeniusz 

Barylak oraz Radny Krzysztof Blajer.  

Radny Eugeniusz Barylak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Krzysztof Blajer: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie protokół z XII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 lutego 2012 roku. 

Protokół z XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 16 lutego 2012 roku został przyjęty 

przy 17 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Starosta Marek Ślusarski:  

- chciałbym odnieść się do publikacji prasowych na temat likwidacji szkół. Jest to w różny 

sposób interpretowane, dlatego chciałem powiedzieć, że na posiedzeniu zespolonych 

komisji Rady Powiatu wypracowano wspólny wniosek. Były rozmowy na temat redukcji, 

obostrzeniach w wydatkach, ale nie było rozmowy na temat likwidacji jakiejkolwiek 

placówki oświatowej. Na dzień dzisiejszy nie mamy takiego zamiaru i nie będziemy 

likwidować żadnej szkoły w powiecie żagańskim, 

- został zakończony remont sali gimnastycznej w Szprotawie, jest to jeden z czynników, 

który mówi o tym, że idziemy w kierunku modernizacji szkół, doposażenia, aby 

uczniowie czuli się w naszych szkołach coraz lepiej. Przeznaczono na to z funduszu 

powiatu środki finansowe w wysokości 280.000 złotych, 

- sprawa szpitala, otrzymaliśmy petycję mieszkańców Żagania w sprawie oddziału 

płucnego, który został przeniesiony do nowego budynku szpitala. Chciałbym uspokoić 

wszystkich Radnych i osoby zainteresowane, że przeniesienie tego oddziału na pewno nie 

pogorszyło a wręcz przeciwnie, polepszyło warunki pracy i warunki pobytu pacjentów.  

W starym szpitalu było 23 miejsca, w nowym są 22 miejsca, średnie obłożenie łóżek jest 

w granicach 16 łóżek. Przeznaczono 250.000 złotych na remont pracowni tego oddziału, 

gdzie należy również podziękować dyrekcji 105 szpitala za pomoc i szybką realizację, 

sprawną, skuteczną. Również dlatego należy powiedzieć, że powiat jest w dobrych 

rękach, jest współpraca i myślę, że nie jest to ostatnia wspólna inicjatywa. 

Radna Anna Michalczuk: mieszkańcy ul. Ogrodowej w Iłowej oraz Czyżówka pytają mnie, 

czy są jakieś terminy ewentualnego remontu tych dróg? Kolejne pytanie dotyczy drogi w 

miejscowości Wilkowisko, czy planowany jest ewentualny remont tej drogi? To pytania są 

zadawane w imieniu mieszkańców Gminy Iłowa, w imieniu Radnych Gminy Iłowa oraz 

Pana Burmistrza. 
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Radny Zbigniew Teler: na posiedzeniu Zarządu w dniu 29 lutego 2012 roku podjęto między 

innymi decyzję o dofinansowaniu konkursów organizowanych przez poszczególne szkoły. 

W Żaganiu dwie szkoły otrzymały po 1200 zł na organizację konkursów, natomiast szkoła 

w Szprotawie, gdzie po raz 12 odbędzie się konkurs o tytuł Najlepszego Ślusarza Ziemi 

Lubuskiej, przyznano tylko 500 zł. Ktoś z członków Zarządu może powiedzieć, że oni 

niedawno dostali na konkurs Najlepszego Kucharza, to prawda, tylko, że ten konkurs nie ma 

nic wspólnego z konkursem na Najlepszego Ślusarza w województwie lubuskim. Dlatego 

zwracam się do Zarządu o zweryfikowanie tej kwoty, chociaż 800 złotych. 

Radny Andrzej Barylak: z posiedzenia Zarządu 7 lutego 2012 roku jest zapis „zobowiązano 

Naczelnika Geodezji do sporządzenia pisma do dyrektora 105 Szpitala z prośbą o 

wyjaśnienie, dlaczego zostały zniszczone i zdemontowane urządzenia w przejętym budynku 

przy ul. Szprotawskiej 30A w Żaganiu”. Jakie zniszczenia były w tych obiektach i z jakiej 

przyczyny? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu odpowiem na pytania Radnej Anny 

Michalczuk, droga w miejscowości Wilkowisko – jest propozycja wypracowana wspólnie  

z Naczelnikiem Wydz. Komunikacji Transportu i Dróg że w przyszłorocznym budżecie 

zostanie ujęta miejscowość Wilkowisko plus garby przed m. Wilkowisko. Ul. Ogrodowa  

i Kolejowa w Iłowej, stwierdziliśmy na miejscu na wizji lokalnej, że na ul. Kolejowej 

zostały skradzione płytki, uzupełnimy je a większość rzeczy naprawimy poprzez wydział 

dróg. Jeżeli chodzi o drogę w kierunku Czyżówka, jest ujęta w projekcie na rok 2012, 

będzie robiona powierzchniówka. W chwili obecnej jesteśmy na etapie przetargów i jest to 

wszystko realizowane, przewidywany termin wykonania planowany jest na okres letni. 

Takie rzeczy robi się, kiedy są wysokie temperatury i jak najmniej opadów. 

Radny Marek Kopta:  

- dokumentacja, studium „Przebudowa warsztatów szkolnych na potrzeby szkolnictwa 

zawodowego przy Zespole Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu”, nie podważam 

zasadności, bo cały czas mówimy o tych warsztatach, żeby je reaktywować, ale wydaje 

się, że powinno to być bezwzględnie spójne z tym, jak wyobrażamy sobie kształt naszego 

szkolnictwa ponadgimnazjalnego. Jeżeli ustalimy pewne zasady, kierunki i działania w 

tym zakresie, to da nam odpowiedź czy takie studium będzie potrzebne. Jest to kwota 

28.000 zł i wydaje mi się, że zaplecze tych warsztatów gwarantowało obydwóm szkołom 

funkcjonowanie w zakresie warsztatów. W związku z tym wykonywanie studium, w 

moim pojęcie, mija się z celem, tym bardziej, że te pieniądze można skierować w inną 

stronę. 

- dziwi mnie fakt, dlaczego powiat ma finansować zakup paliwa dla straży granicznej, bo, 

co powiat ma do straży granicznej, że dajemy na paliwo 3000 zł, jakbyśmy nie mieli 

innych wydatków, a ciągle mówimy, że budżet jest mały a wydatków nam nie brakuje. 

Radny Krzysztof Jarosz:  

- czytając informację z prac Zarządu po raz kolejny mam wrażenie, że Zarząd nie wie, co 

się koło niego dzieje, szczególnie w zakresie budżetu. To sprawozdanie potwierdza te 

fakty. Oczekuję od Zarządu takiej informacji, czy rozumieją, co się wokół nich dzieje, czy 

nie dają się wprowadzać w maliny a być może mają jakieś inne interesy w tym. Proszę 

zwrócić uwagę na fakty, posiedzenie w dniu 15 lutego 2012 r. z zimowego utrzymania 

dróg zdejmuje 211.000 zł a już w dniu 14 marca 2012 r. na zimowe utrzymanie dokłada 

się 65.000 zł, to mi wygląda na to, jakby Zarząd rzeczywiście nie kontrolował i nie 

panował nad budżetem. Po za tym PPP w Żaganiu otrzymała 2000 zł, na jakiej podstawie 

Zarząd stwierdził 7.02.2012 r. że w ponad milionowym budżecie PPP w Żaganiu 

zabraknie 2000 zł i w związku z tym trzeba te środki dołożyć na podnośnik do 

oczyszczania rynien budynku, to jest niepoważne, bo po to się ustala budżet, po to był 
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przegłosowany 29.12.2011 r. żeby on obowiązywał. Budżet ma dyscyplinować, ma 

wytyczać pewne kierunki działania a nie na każde krzyknięcie Zarząd daje pieniądze, 

chyba, że jest to jakaś ulubiona szkoła członków Zarządu i w związku z tym rozumiem 

taką decyzję. Ta sama PPP w Żaganiu otrzymała jeszcze 2600 zł na zakup mebli do 

sekretariatu, 2500 zł na obcięcie gałęzi wokół budynku, pytanie moje jest proste, co się 

dzieje z tym budżetem, że już 7.02.2012 r. brakuje 2000 zł na jedno zadanie, 2500 zł na 

drugie zadanie, ktoś po prostu nie planuje, bo nie wierzę, że można tak precyzyjne 

7.02.2012 r. stwierdzić, że na koniec roku będzie brakować 2000 zł z tego powodu.  

- Radny Henryk Janowicz mówił o tym, że w trakcie procedury przetargowej jest 

powierzchniowe utrwalanie dróg a jednocześnie mamy informacje z 15.02.2012 r. że 

zdejmuje się 41.000 zł. To na jakiej podstawie wprowadzono do budżetu w grudniu kwotę 

o 41.000 zł wyższą, skoro dzisiaj bez przetargu, bez ostatecznej wiedzy na temat tego ile 

będzie kosztować powierzchniowe utrwalanie dróg, już zdejmujemy 41.000 zł. 

- posiedzenie z 29.02.2012 r. gdzie mamy informacje o dofinansowaniach, które otrzymały 

organizacje pozarządowe. Nieodparte wrażenie jest takie, że w zasadzie w naszym 

powiecie istnieją tylko kluby sportowe, które są związane z członkami zarządu. Bo 

patrzeć na listę obdarowanych, KS Viking Małomice, Iskra Małomice, LZS Czarni 

Jelenin, LZS w Tomaszowie, Czarni Żagań, czy są jakieś szczególne uzasadnienia dla 

takich wydatków, czy są jakieś szczególne osiągnięcia młodzieży tych klubów, bo 

rozumiem, że dotujemy młodzież. Czy, aby na pewno Zarząd wie o tym, co się dzieje? 

   - posiedzenie z dnia 24.02.2012 r. pkt. 2, gdzie została podjęta uchwała Zarządu Powiatu 

Żagańskiego w sprawie przekazania na mienie Powiatu Żagańskiego nieruchomości Skarbu 

Państwa, co to jest za nieruchomość? Czy w związku z tym nie ma tutaj zastosowania 

uchwała Nr V.7.2007 z dn. 27 lutego 2007 roku, która mówi o zasadach gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Żagańskiego, gdzie w §2 mówi się  

o tym, że nieruchomość stanowiąca własność osób prawnych, fizycznych lub Skarbu Pań-

stwa mogą być nabywane za zgodą Rady Powiatu na własność Powiatu Żagańskiego. Czy w 

tej sytuacji wystarczyła uchwała Zarządu Powiatu, aby taką nieruchomość od Skarbu Pań-

stwa przejąć na mienie powiatu? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz:  

- w odpowiedzi na pytanie dotyczące PPP w Żaganiu, gdzie zostały przekazane środki w wyso-

kości 2000 zł. Sytuacja zaistniała nagle, pod wpływem silnych mrozów nastąpiło pęknięcie 

rynny, rozszczelnienie pasa podrynnowego i rozszczelnienie w dwóch miejscach dachu. Dla-

tego zdecydowaliśmy, żeby niezwłocznie dokonać przeglądu i naprawy tego, bo za 2 – 3 mie-

siące nie byłoby 2000 zł tylko kilkanaście tysięcy. Była to interwencja Zarządu i uznaliśmy, 

że trzeba tak robić, bo trzeba dbać przede wszystkim o obiekty,  

- w sprawie kwoty 2600 zł na zakup komputera - zdecydowaliśmy się dołożyć te środki na 

zakup komputera, który jest w sekretariacie i który funkcjonuje, bo poradnia reprezentuje 

powiat, załatwia dosyć istotne sprawy związane nie tylko z pedagogiką, ale i z innymi tokami 

swojego działania i uznaliśmy, że jest to uzasadnione, 

- w sprawie przesuwania środków, to się wzięło z bardzo prostych przyczyn. Uznaliśmy, że  

w bieżącym roku planowaliśmy zrobienie projektu na most w Iłowej, w związku z tym, że 

sytuacja się zmienia na rynku i przetargi, które ogłaszamy, zlecenia dajemy, są bardzo zróżni-

cowane, wyszła cena ponad koszty ustalone i musieliśmy dołożyć, żeby zrobić konkretny 

projekt na most z odcinkiem drogi, gdzie było zaplanowane w budżecie. Dołożyliśmy te środ-

ki, ściągnęliśmy z zimowego utrzymania dróg, tj. tzw. zabezpieczenie środków przed przetar-

giem. 211.000 zł to jest to zadanie, które wynikło w trakcie roku budżetowego, gdzie mieli-

śmy zaplanowane środki na remonty bieżące związane z przebudową drogi 1047 Chotków – 

Studnica, chodzi o to, że udało nam się zdobyć bardzo duże dofinansowanie, ponad 50%,  
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w Urzędzie Marszałkowskim a wcześniej musieliśmy zabezpieczyć te środki, żeby można 

było wykazać i przystąpić do procedury. Na tej podstawie Urząd Marszałkowski mógł podjąć 

uchwałę i nam te środki przekazać. W tych czasach pozyskiwać środki w wysokości ponad 

50%, to warto inwestować i niejednokrotnie pokusić się i przesunąć te środki, żeby zrobić 

inwestycję. Następnie z powrotem wróciły te środki na zimowe utrzymanie dróg, bo zimowe 

utrzymanie w tym roku zakończy się dopiero w grudniu. 

Starosta Marek Ślusarski: nie jest naszą intencją przesuwania środków z jednej kupki na drugą, 

wynika to tylko i wyłącznie z gospodarności Zarządu. Wszelkie inwestycje, które robimy  

i pozyskiwanie środków, które możemy pozyskać, będziemy to robić z całą starannością. 

Oczywiście będziemy też patrzeć na wyniki zadłużenia, które musimy regulować i pilnować, 

jeśli chodzi o budżet powiatu. Stoimy tu na straży, będziemy pilnować wszystkich obiektów, 

które są własnością powiatu, będziemy je naprawiać, reagować w porę, nie będziemy czekać aż 

coś się rozsypie. Będziemy przeznaczać środki na ten cel, bo uważamy, że taka jest koniecz-

ność, jest to tylko i wyłącznie przejaw naszej gospodarności. Do tej pory bywało różnie z 

obiektami, gdzie w roku ubiegłym budynek PCPR i PPP w Żaganiu był zalewany wielokrotnie 

przez powodzie. Mieliśmy wiele kłopotów z tego tytułu, było zalanie windy, ścian i ten budy-

nek za jakiś czas poszedłby w ruinę, jest to jeden z czynników, że te środki zostały przeznaczo-

ne. Budżety placówek oświatowych, i nie tylko, zostały okrojone do minimum i przy inwesty-

cjach, przy pomocy w remontach będą mogli na nas liczyć. Nie jest naszą wolą koleżeństwa, 

przeznaczania środków, wszystkie obiekty, placówki traktowane są jednakowo, przykładem 

tego jest Szprotawa, gdzie przeznaczyliśmy 280.000 zł na remont sali, która się tego nie mogła 

doczekać od wielu lat, myśmy to zrobili. Prosiłbym, aby takie sprawy omawiać na komisjach, 

jesteśmy od tego, jako Zarząd, żeby wyjaśnić, żeby nie było jakichś domniemań. 

Radny Tadeusz Kosmatka:  

- posiedzenie Zarządu, które odbyło się 29 lutego 2012 roku, przeznaczono dotacje na zabytki, 

dla tych wszystkich, które będziemy dzisiaj głosować, czy ten zapis jest precyzyjny? Są wy-

znaczone zabytki, dla których przyznano dotacje, czy zwracacie się najpierw do Rady, bo to 

jest trochę wyprzedzanie faktów, w moim odczuciu tak to jest. Jest to uwaga techniczna, bo 

Zarząd może przedstawić propozycje przeznaczenia środków, 

- doinwestowanie szkół na początku roku, to uważam, że Radny Krzysztof Jarosz ma rację. 

Po to się budżet opracowuje na cały rok dla danej szkoły, żeby z tego budżetu korzystać. 

Jeśli jest inaczej to znaczy, że te budżety były kiepsko opracowane i to też powinno o kimś 

świadczyć. Bardzo chętnie i bardzo łatwo przychodzi Wam dawać dla tych jednostek, które 

są z jakichś względów Wam bardzo bliskie. Przepraszam za to, ale takie odczucie ja mam, 

że bardzo łatwo przychodzi dawać dla SOSW w Żaganiu dla Szprotawy trochę gorzej. 

Dlatego proszę, budżet jest budżetem i zgodnie z nim trzeba postępować. 

Radny Paweł Lichtański:  

- pierwsze pytanie dotyczy interpelacji, którą składałem na sesji Rady Powiatu. Dotyczyła 

ewentualnej możliwości finansowania przejazdów autobusów MZK na trasie Gozdnica – 

Żagań, Wymiarki – Żagań. W pkt. 5 posiedzenia Zarządu z 24 lutego br. uzyskałem 

odpowiedź, że nie ma takich prawnych możliwości, aby takie kursy dofinansować środkami 

powiatu żagańskiego, ponieważ nie jest to zadanie własne powiatu. Przypomnę tylko jedną 

rzecz, że zadaniem własnym powiatu nie jest również dofinansowanie zakupu obuwia dla 

klubów sportowych, a taką decyzję Zarząd podjął na posiedzeniu 14 marca br. Chciałem 

tylko zapytać, jakie Zarząd podjął kroki, czy Zarząd w tej sprawie spotkał się z wójtem 

Wymiarek, burmistrzem Gozdnicy, Iłowej, prezesem MZK? Jakie było ich stanowisko, czy 

popierali tą sprawę, czy też było inaczej? 

- posiedzenie Zarządu z 14 marca br. - przyznanie wolnych środków z roku 2011 w kwocie 

1.822.660 zł. Z ubolewaniem stwierdzam, że nawet złotówka z tych środków nie zostanie 
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zainwestowana w gminach, o których wspomniałem, czyli w gminach znajdujących się na 

zachód od Żagania, mam na myśli gmina Iłowa, Wymiarki, Gozdnica. 

Radny Krzysztof Jarosz: oczekuję jeszcze odpowiedzi na dwa pytania tj. nieruchomość 

przekazana na mienie powiatu żagańskiego oraz dlaczego zdjęto 41.000 zł  

z powierzchniowego utrwalania dróg, mimo, że nie rozstrzygnięto przetargu. Nie zgadzam się 

z wyjaśnieniami Pana Starosty, ale podsumował tą rozmowę Radny Tadeusz Kosmatka, więc 

nic dodać nic ująć. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi na pytanie Radnego Krzysztofa Jarosz dotyczące 

nieruchomości przekazanej na mienie powiatu żagańskiego. Chodzi o nieruchomość  

w Szprotawie ul. Sobieskiego, byłą siedzibę zarządu dróg. Jest to obiekt, który możemy 

przejąć na własność powiatu i taką procedurę wszczęto, jest to następny obiekt, który wejdzie 

w zasób majątku powiatu. 

Radny Andrzej Katarzyniec: na posiedzeniu w dniu 14 marca br. została podjęta uchwała 

Zarządu Powiatu Żagańskiego w sprawie przekazania na mienie Powiatu Żagańskiego 

nieruchomości Skarbu Państwa, jakiej nieruchomości dotyczy ta uchwała?  

Starosta Marek Ślusarski: dotyczy tej samej nieruchomości, bo była wcielana procedura 

przekazania, należało przygotować dokumentację, 14 marca została podjęta uchwała i została 

skierowana do województwa. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu w sprawie dofinansowania Straży 

Granicznej, wyjaśniam, że spoczywają na nas pewne zadania odnośnie EURO 2012 i nie 

tylko. Uznaliśmy na Zarządzie, że często wspieramy takie instytucje, jak policja, straż 

pożarna, a kilkakrotnie straż graniczna zabiegała, przedstawiając nam na Zarządzie kierunek 

działania i możliwości, na jakim terenie działają. Przekonali nas, że ze względu na EURO 

2012 należy udzielić wsparcia, bo tu działają takie służby, jak policja, straż pożarna, straż 

graniczna, straż kolei i nie tylko. Straż graniczna przedstawiła nam konkretne zadania  

i dlatego uznaliśmy, że warto dołożyć 3000 zł tylko dlatego, że w poprzednich latach nie 

otrzymali wsparcia finansowego. Nasz rejon należy do tych, przez który będą przejeżdżać 

kibice i takie zabezpieczenie jest potrzebne. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: priorytetem unii jak i państwa polskiego jest rozwój 

szkolnictwa zawodowego. Niedługo zostanie ogłoszony konkurs na to działanie, będą dość 

spore środki, dlatego my przygotowujemy już wniosek. Ale w pierwszej kolejność musi być 

opracowane studium na remont warsztatów i wyposażenie. 

Radny Andrzej Barylak: nie może być tak, żeby każdy z radnych prosił o udzielenie 

odpowiedzi. Proszę sobie zapisać, jest 5 członków zarządu, i udzielać odpowiedzi na 

konkretnie zadane pytanie. Jeżeli mówimy o pracy zarządu za miniony okres, to chcemy mieć 

pełną informację, bo nas mieszkańcy o to pytają. Ponadto chciałem zapytać Pana Starostę, 

jeżeli jest przyjmowany obiekt po drogówce w Szprotawie, czy zarząd przejmując ten obiekt 

sprecyzował konkretnie, komu to będzie potrzebne. Jeżeli powiat przejmie ten obiekt, pod co 

ten obiekt jest przeznaczony? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: jest tam wydzielona działka, dalej jest magazyn wydziału 

dróg. Budynek jest częściowo zamieszkały, mieszkają tam 2 rodziny, my jesteśmy w fazie 

przejmowania tego budynku, porządkowania i na dzisiaj można tyle powiedzieć. Generalnie, 

w chwili obecnej jest tam magazyn materiałów drogowych i takie przeznaczenie ma. 

Radny Marek Kopta: w nawiązaniu do odpowiedzi przedstawionej przez Sekretarza Powiatu 

Iwonę Hryniewiecką to teraz jest jasność, że to studium jest robione w jakimś celu i to można 

zrozumieć, jeżeli są możliwości dostępności środków to jak najbardziej. 
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Jednak, Panie Henryku, mówienie o EURO 2012 i dlatego sponsorujemy straż graniczną, to 

jest to przesada. Rozumiem gdyby boisko Czarnych Żagań, było boiskiem treningowym 

reprezentacji którejś z uczestników to można to zrozumieć. My mamy gdzie inwestować  

i wydawać pieniądze, choćby nawet policja czy straż pożarna, to jestem w stanie zrozumieć, 

ale straż graniczna. EURO 2012, to chyba Pan sam nie wierzy w to, co mówi. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: na dzień dzisiejszy musimy współpracować z tymi 

służbami, bo w powiecie jest różnie. Wiemy o tym, że tutaj są różne kanały przerzutowe, 

handlarze narkotyków, do zadań straży granicznej należy też wychwytywanie takich rzeczy. 

Komendant policji może jednoznacznie wypowiedzieć się na temat zadań straży granicznej, 

skoro współfinansujemy zakup pojazdu dla policji, inwestujemy w straż pożarną, to dlaczego 

nie możemy pomóc straży granicznej. Przecież to też są służby, które nas wspierają i za nas 

pewne czynności wykonują, w naszym imieniu. 

Radny Andrzej Katarzyniec: Panie Radny Janowicz, jak to się ma do sytuacji, która w mieście 

i w powiecie panuje. Koalicja rządząca, która rozwiązuje komisję promocji, która chciała 

promować Żagań w EURO 2012 a Pan tutaj mówi, że trzeba pomagać straży granicznej przy 

EURO 2012, a później Pan mówi, że trzeba ogólnie wspierać. Więc stójmy na stanowisku, że 

ogólnie trzeba wspierać straż graniczną i nie będzie to tylko wynikiem, że w tym roku jest 

EURO 2012. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałbym zakończyć tą dyskusję na temat straży granicznej. 

Jednym z argumentów szefa straży granicznej jest to, że są łączone patrole na terenie naszego 

powiatu - rejonów przygranicznych. Chodzi o przestępczość, kradzieże i narkotyki. Jest to 

zadanie, które wykonuje policja wraz z służbami straży granicznej i nie możemy mówić, że 

straż pożarna czy policja jest lepsza a straż graniczna jest gorsza. Mamy tą przyjemność, że  

w Polsce jest EURO 2012, będzie przepływ bardzo wielu kibiców przez nasz teren i jest to też 

podyktowane bezpieczeństwem naszych mieszkańców. 

Radny Krzysztof Jarosz: ja na najważniejszą część mojego pytania nie uzyskałem odpowiedzi 

a mianowicie taką, czy przyjęcie nieruchomości od Skarbu Państwa na mienie powiatu było 

zgodne z uchwała Rady Powiatu Żagańskiego Nr V.7.2007 z dn. 27 lutego 2007 roku, która 

mówi o zasadach gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu 

Żagańskiego, gdzie w §2 mówi się o tym, że nieruchomość stanowiąca własność osób 

prawnych, fizycznych lub Skarbu Państwa mogą być nabywane za zgodą Rady Powiatu na 

własność Powiatu Żagańskiego. Czy uchwała Zarządu Powiatu nie narusza prawa? W tym 

samym § mówi się o tym, że takie nabycie jest możliwe w przypadkach uzasadnionych 

związanych z realizacją zadań inwestycyjnych lub wykonaniem budżetu. Tym czasem na 

któreś z pytań radnych, odpowiedź była taka, że nie wiemy właściwie, po co nabywamy tą 

nieruchomość, możemy będziemy coś tam robić a w dodatku są tam jeszcze mieszkania 

prywatne, czyli kolejny „wrzód” na powiat. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: wniosek do wojewody poszedł w trybie ustawy  

o gospodarce nieruchomościami, nie w trybie uchwały Rady Powiatu. W trybie ustawy  

o gospodarce nieruchomościami wystarczy tylko i wyłącznie wniosek zarządu i decyzję 

podejmuje wojewoda. 

Radny Krzysztof Jarosz: wiemy dokładnie, że zasady gospodarowania nieruchomościami 

określa rada powiatu czy sejmik i mogą być indywidualne, nie mogą naruszać ustawy. 

Natomiast pewne zasady - tak jednostka samorządu terytorialnego, powiat czy gmina, może 

nabyć, ale to rada ustala zasady. Jest jasno w uchwale zapisane, jakie są to zasady, jest 

wymagana każdorazowo zgoda rady powiatu, właśnie po to, aby nie było nabywania 

nieruchomości i nie wiemy, co później z tym zrobić. Może będziemy ponosić koszty 

wysiedlenie tych mieszkańców z lokali, które tam się znajdują, być może będziemy ogradzać 
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za 30.000 zł, tak, jak ul. Rybacką w Żaganiu, może zakupimy system alarmowy, tak, jak na 

ul. Szprotawską 30A, czyli generujemy ciągle koszty w nieruchomość, która niewiadomo do 

czego ma nam służyć. Po to ten zapis w uchwale rady powiatu o zasadach gospodarowania, 

aby to było przemyślane. Jeżeli występuję z wnioskiem na radę, to muszę go uzasadnić. Jeżeli 

rada wyraża zgodę i zgadza się z argumentacją zarządu, to jest sprawa prosta. Natomiast na 

dzisiaj, dla mnie, ta uchwała zarządu powiatu narusza uchwałę rady powiatu żagańskiego.  

W związku z tym jest nie zgodna z prawem i nabycie takie nie będzie prawomocne, moim 

zdaniem. 

Starosta Marek Ślusarski: intencją zarządu był wniosek, chcemy uzyskać odpowiedź od 

wojewody czy ta nieruchomość zostanie nam przekazana i wtedy dopiero będzie wniosek do 

rady o przejęcie tej nieruchomości. Bo co mamy przejmować, jeśli nie wiadomo, czy 

wojewoda wyrazi zgodę na przekazanie nam tego obiektu i dlatego uważam, że procedura jest 

prawidłowa. 

Radny Tadeusz Kosmatka: powiatowy urząd pracy, (posiedzenie zarządu z dn. 14.03.2012 r.) 

otrzymał dofinansowanie dodatkowych środków finansowych - koszt 1 etatu – 25.388 zł., 

chciałbym coś więcej wiedzieć na ten temat. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: w PUP były zwolnienia, po przeanalizowaniu  

i stwierdzeniu, że jest duże bezrobocie, żeby już tak nie ingerować, część osób odeszło, bo 

miało umowę z projektów, część zostało, bo uznaliśmy, że są niedoszacowania i że 

przekażemy te środki w wysokości 25.388 zł, wzmocnimy urząd pracy i te miejsce pracy 

pozostanie i nie będziemy głęboko dokonywać zwolnień. 

Radny Andrzej Barylak: oczekuję odpowiedzi od zarządu odnośnie zadanego pytania. 

Starosta Marek Ślusarski poprosił o przypomnienie pytania. 

Radny Andrzej Barylak: z posiedzenia Zarządu 7 lutego 2012 roku jest zapis „zobowiązano 

Naczelnika Geodezji do sporządzenia pisma do dyrektora 105 Szpitala z prośbą o 

wyjaśnienie, dlaczego zostały zniszczone i zdemontowane urządzenia w przejętym budynku 

przy ul. Szprotawskiej 30A w Żaganiu”, jakie zniszczenia były w tych obiektach i z jakiej 

przyczyny? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: przy przekazywaniu, komisja stwierdziła, że zostały 

wymontowane 1 drzwi, wyrwane z futryną, część grzejników była uszkodzona, w pewnym 

sensie jest to dewastacja i uznaliśmy, że trzeba to odnotować i powiadomić o tym władze 105 

szpitala. 

Radny Andrzej Katarzyniec: wyrażono zgodę na przekazanie materiałów promocyjnych 

powiatu żagańskiego dla dyrekcji zakładu karnego w Krzywańcu, czy chodzi o jakąś 

współpracę, proszę o wyjaśnienie. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: zakład karny w Krzywańcu – jest tam prowadzony 

projekt ze środków unijnych, resocjalizacja skazanych. W związku z tym, że oni się bardzo 

interesują i jest to w ich zadaniu, (mówimy o rejonie, gdzie się znajduje i jakie są walory) 

dlatego przekazaliśmy wszystko na temat powiatu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o zakończenie tego punktu. 

Radny Paweł Lichtański: czuję się trochę oburzony całą tą sytuacją i jako najmłodszy radny, 

mam nadzieję, że nie dlatego zostałem zignorowany, bo zadałem dwa pytania i nie uzyskałem 

odpowiedzi. Rozumiem, że każdy radny po zadaniu pytania musi się jeszcze kilka razy 

przypomnieć. To jest brak szacunku dla radnych, dla zaproszonych gości, którzy wyglądają, 

na co nieco zirytowanych, całą tą sytuacją. Przypomnę, że spotykamy się raz na dwa 
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miesiące, nie jak zwyczajowo przystoi, raz w miesiącu, stąd sprawozdanie z prac zarządu 

niezwykle obszerne, pytań pojawia się bardzo wiele. Mam nadzieję, że to, że nie 

odpowiedziano na moje pytanie jest tylko i wyłącznie wynikiem chaosu i bałaganu, który 

panuje od początku, kiedy ta sesja się rozpoczęła. Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi na 

dwa pytania, które zadałem a jeszcze będę miał trzecie pytanie. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałem Panu powiedzieć, że rzeczywiście ma Pan temperament  

i jako młodszy niech Pan bierze przykład ze starszych, którzy są wytonowani i myślę, że 

będzie to przede wszystkim dla Pana zdrowia i proszę nas nie obrażać, zresztą widać to po 

emocjach, które są tu niewskazane. Widać po ilości spotkań zarządu, że my pracujemy a nie 

zbijamy gruszki, jak to Pan stara się nam tu insynuować. Mamy posiedzenie prawie, co 

miesiąc, a nie, co dwa miesiące i proszę nie insynuować i chciałbym odpowiedzieć na Pana 

pytanie. Uważam, że sprawa transportu, którą Pan poruszał, jest to naszym zadaniem a Pan, 

jako radny powinien przejechać się po burmistrzach i ten temat kontynuować, łącznie  

z Panem Prezesem komunikacji, bo chyba to jest najlepszy kierunek, my na pewno w tym 

temacie pomożemy. 

Radny Paweł Lichtański poprosił o odpowiedź na zadane drugie pytanie. Jeżeli Pan Starosta 

uważa, że to, co się przed chwilą wydarzyło, to, co Pan powiedział było ładne, to gratuluję 

serdecznie tupetu. Zadałem jeszcze jedno pytanie, oczywiście je powtórzę, bo, jak rozumiem, 

Państwo tego nie zapamiętali. Mam nadzieję, że to nie jest efekt wieku, który Państwo 

osiągnęliście.  

Przewodniczący Rady poprosił o zachowanie kultury. 

Radny Paweł Lichtański: Pan Starosta tą kulturą się nie okazał, więc w związku z tym miałem 

prawo się do tego odnieść. Kolejne moje pytanie dotyczyło posiedzenia zarządu z 14.04.br. 

a dotyczyło wolnych środków z roku 2011 w kwocie 1.822.660 zł. Z ubolewaniem 

stwierdziłem, po analizie tych wydatków, że nawet złotówka z tych środków nie zostanie 

zainwestowana w gminach, o których wspomniałem, czyli w gminach znajdujących się na 

zachód od Żagania. Mam na myśli gmina Iłowa, Wymiarki, Gozdnica. Z czego to wynika? 

Być może z tych gmin nie wpłynął żaden wniosek w tej sprawie. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: przed chwilą tłumaczyłem skąd pewne środki musiałem 

przenieść, żeby zrobić projekt mostu w Iłowej, to w Iłowej nic się nie robi? Mówiłem, że  

w przyszłorocznym budżecie będziemy wprowadzać inwestycje w Wilkowiskach, mówiłem  

o remoncie powierzchniowym na drodze w kierunku Czyżówka, odpowiadałem na temat ul. 

Kolejowej i Ogrodowej w Iłowej, tam będą przeznaczone środki z utrzymania. Jeżeli klub 

sportowy, jakiekolwiek stowarzyszenie z Iłowej wystąpiło o jakiekolwiek środki i zarząd by 

uznał, że jest w stanie dofinansować, bo to też musi być merytorycznie uzasadnione,  

z odpowiednim opisem, z uwzględnieniem pewnych walorów i my musimy do tego się 

ustosunkować pod względem prawa, dalibyśmy niewielkie środki, bo nie dajemy tych 

pieniędzy tak na lewo i prawo. Gdyby dzisiaj cokolwiek wpłynęłoby z Iłowej, niech się Pan 

tym zajmie, zainteresuje, nawet w imieniu klubu sportowego, jestem w stanie wspierać takie 

inicjatywy. I to jest moja odpowiedź, bo dajemy na te gminy dużo, jesteśmy po rozmowie  

z Panią Wójt Gminy Wymiarki i prosiła powiat żagański, że ta inwestycja na tej drodze  

w Witoszynie Górnym nie może mieć racji bytu, dlatego, że dzisiaj jest tam budowana 

kanalizacja. Ta inwestycja puściłaby naszą robotę w złym kierunku, bo wyglądałoby to tak, że 

my robimy oni rozkopują. Dlatego uznaliśmy, skoro możemy pozyskać duże środki  

z zewnątrz, dofinansowanie z urzędu marszałkowskiego, przesuwamy środki z 

powierzchniowego utrzymania dróg, uzgadniając w z Panią Wójt w Wymiarkach. Więc to nie 

jest tak, że nie robimy nic i nie prowadzimy pewnych rozmów, uzgodnień, ustaleń. 

Dogadaliśmy się z Panią Wójt, dlatego w przyszłym roku wprowadzimy inwestycję, koszt 
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41.000 zł, ale dodatkowo, w związku z tym, że tam miały miejsce częste podtopienia, 

przebudujemy dodatkowe przepusty, odwodnimy pewien odcinek drogi i takie uzgodnienia są 

z Panią Wójt. Pozostałe środki z urzędu marszałkowskiego, ponad 50% dofinansowania, 

wprowadzamy nową inwestycję, która mogła 50 lat czekać i nikt by tego nie zrobił a tylko, 

dlatego, że wykorzystaliśmy mądry program, o którym nikt nie wiedział. Chodzi o dojazd do 

pól, dzięki temu będziemy mieli 2 km nowej drogi. 

Radny Andrzej Katarzyniec: jesteśmy w punkcie informacji z prac zarządu pomiędzy sesjami, 

składam wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie złożony wniosek. 

Wniosek został przyjęty przy 14 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”, 3 radnych nie brało 

udziału w głosowaniu. 

5. Informacja o stanie służby zdrowia dotycząca działalności szpitala w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił dyrektora 105 Szpitala Wojskowego w Żarach 

Sławomira Gaika o przedstawienie informacji o stanie służby zdrowia dotyczącej działalności 

szpitala w Żaganiu. 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: już prawie 2 lata mija, jak 

szpital wojskowy w Żarach przejął świadczenia zdrowotne w powiecie żagańskim. 

Świadczenia zostały przyjęte poprzez przyjęcie kontraktu drogą cesji z NFZ, przejęcie  

w 100% pracowników po zlikwidowanym szpitalu w Żaganiu, wydzierżawienie budynków  

i sprzętu szpitala żagańskiego. Działamy, pracujemy 2 lata na tym terenie, czy dobrze czy źle 

to Państwo możecie sami określić lub wydać opinię. Od 2 lat powiat żagański nie ma 

większych problemów ze służbą zdrowia. W tym okresie wprowadziliśmy kompleksowość 

usług i zdecydowanie rozszerzyliśmy świadczenia tego szpitala, wymieniając kadrę, 

uzupełniając sprzęt i wiele innych rzeczy. Szpital w Żaganiu, jeżeli chodzi o kompleksowość 

usług, dysponuje czteroma podstawowymi oddziałami, ale oprócz tego mamy trzy 

pododdziały: noworodkowy, urologii, chirurgii onkologicznej. Poradnie specjalistyczne – 

poradnie, które przejęliśmy, a było ich 6, obecnie funkcjonuje 15 gabinetów 

specjalistycznych. Są to dodatkowe kontrakty, pieniądze a przy tym dodatkowe miejsca pracy 

dla mieszkańców powiatu żagańskiego. Pracownie diagnostyczne – mieszkańcy powiatu 

żagańskiego mają nieograniczoną możliwość do pełnej diagnostyki tj. tomografia, rezonans, 

badania ultrasonograficzne, rtg, endoskopowe i wszystkie inne, jakie w chwili obecnej są 

możliwe w naszym województwie. W skład kompleksowych usług wchodzi nocna  

i świąteczna opieka medyczna, dlatego pacjenci powiatu żagańskiego mają możliwość 

korzystania z porad lekarza przez 24 godziny w niedziele i święta oraz od godz. 18
00

 do 8
00

 na 

dyżurach. Ratownictwo medyczne – 105 szpital przejął ratownictwo medyczne w całym 

powiecie żagańskim, jest to bardzo pozytywne, bo nie ma już podziału na ratownictwo 

medyczne funkcjonujące dla Żagania i okolic oraz dla Szprotawy i okolic. Jest jeden operator, 

który odpowiada za wszystko, co się dzieje. Za ratownictwo medyczne odpowiada kierownik 

i jego zastępca i uważam, że funkcjonuje bardzo dobrze. Obawiamy się jednego. Obecnie 

trwa konkurs na świadczenia z zakresu ratownictwa medycznego. Złożyliśmy ofertę, ale 

obawiamy się, żeby znowu inny dodatkowy podmiot nie przejął tych świadczeń w tym 

powiecie, bo to będzie niebezpieczne, ponieważ wówczas pogotowie będzie miał inny 

podmiot, który nie zna realiów tutejszego terenu, nie zna oddziałów, diagnostyki. Do tego 

konkursu przystąpił Nowy Szpital ze Skwierzyny, NZ w Szprotawie oraz Pogotowie 

Ratunkowe w Żarach, które świadczy usługi w powiecie żarskim. Dynamika wzrostu 

kontraktów świadczy o tym, że przez 2 lata szpital się bardzo rozwinął. Przejęliśmy szpital z 

kontraktem rocznym 13.151.000 zł, na 2012 rok mamy kontrakt na około 20.000.000 zł. 
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Zwiększyliśmy kontrakty w części oddziałów szpitalnych, zwiększaliśmy te kontrakty realnie, 

aby je realnie wykonać.  

Nie jesteśmy w stanie zwiększyć kontraktów na oddziale pulmonologii, wewnętrznym, ale w 

chirurgii duży kontrakt, jak na powiat żagański, porównywalny z powiatami sąsiednimi a co 

bardzo istotne, na rok 2012 zwiększyliśmy kontrakt na ginekologię i położnictwo, ale przede 

wszystkim ginekologię operacyjną o około 1000 pkt. miesięcznie. W 2010 roku przejęliśmy 

ten szpital z bardzo niskim kontraktem, niektóre oddziały to tak naprawdę nie powinny istnieć 

i funkcjonować. Przejęliśmy szpital słaby, bez kadry i słabo wyposażony, jeżeli chodzi  

o sprzęt. Zwiększyła się również liczba leczonych osób. Liczba łóżek – przeanalizowaliśmy 

dokładnie liczbę łóżek, jaką mieliśmy na oddziale wewnętrznym. Połączyliśmy oddział 

pulmonologiczny z oddziałem wewnętrznym i łóżka będą wykorzystane w 100%, 

jednocześnie patrząc na ekonomię i bezpieczeństwo pacjentów. Nie wykorzystaliśmy 

budynku na ul. Szprotawskiej, chociaż plany były bardzo duże. Sanepid zamknął oddział 

pulmonologiczny, bo trudno leczyć pacjentów z chorobami płuc w salach, w których jest 

wilgoć, pleśń. Liczyłem, że rozpoczniemy ten remont, niestety nie było pieniędzy, kryzys  

i inne uwarunkowania do tego nie dopuściły, ale miejsca dla pacjentów pulmonologii  

i wewnętrznego na pewno nie zabraknie i nie ma takiej sytuacji, żeby ktoś, kto wymaga 

leczenia, takiego leczenia nie uzyskał. W Żaganiu 52 lekarzy obsługuje szpital i poradnie, 

wzrosła liczba pielęgniarek, wzrosła liczba lekarzy, wzrosły pensje pielęgniarek o 17%, 

lekarzy o 10%, średnia wynagrodzenia pielęgniarek wzrosła o 400 zł. Wiemy, że są 

niezadowolenia, skargi. Staramy się wszystko na bieżąco poprawiać, ale zmieniają się 

pracownicy a o dobrych i chętnych do pracy jest trudno. Apeluję o to, abyście Państwo 

pomyśleli o dofinansowaniu. W roku 2011 105 Szpital zainwestował w filię w Żaganiu 

1.300.000 zł, przy tym w środki trwałe 833.000 zł, nie liczymy dwóch karetek zakupionym  

w 2010 roku o wartości 900.000 zł. Chcielibyśmy, aby mieszkańcy powiatu żagańskiego czuli 

się bezpieczni w swoim szpitalu. Nam, jako 105 Szpitalowi na dzień dzisiejszy nie pomaga 

nikt. Nie mamy ani złotówki z organu założycielskiego, jakim jest Ministerstwo Obrany 

Narodowej. Nie otrzymaliśmy żadnej dotacji organu założycielskiego w samorządach, 

liczymy tylko na samorząd żagański, że coś do tego swojego szpitala i dla swoich pacjentów 

kupi, bo my też mamy potrzeby duże. Chcemy wybudować lądowisko takie, na którym 

helikopter mógł wylądować o każdej porze. Nie mamy też pieniędzy, żeby sami to lądowisko 

wybudować, choć szpital dla tego regionu w ostatnich latach zrobił bardzo dużo. Koszt 

budowy lądowiska wynosi około 1.200.000 zł. 

Szczegółowa informacja o stanie służby zdrowia dotycząca działalności szpitala w Żaganiu 

stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Andrzej Katarzyniec: chirurgia onkologiczna, mówił Pan o około 1000 pkt. a wpisane 

jest około 570 pkt. Ilu lekarzy zajmuje się chirurgią onkologiczną? Wzrost płac pielęgniarek  

o 17%, jak to się ma do wzrostu płac pielęgniarek w szpitalu w Żarach. 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: na 2012 rok jest 1000 pkt. 

Dwóch lekarzy zajmuje się chirurgią onkologiczną. Wynagrodzenie pielęgniarek w szpitalu w 

Żarach jest podobne do wynagrodzeń pielęgniarek w Żaganiu. Ostatnia podwyżka była 

wyższa dla pielęgniarek zatrudnionych w Żaganiu. 

Starosta Marek Ślusarski: są informacje pracowników, pielęgniarek z rejonu powiatu, że są 

dyskryminowane przez dyrekcję 105 Szpitala. Jaka jest prawda? Chciałbym, żeby Pan na 

forum Rady Powiatu powiedział, jak temat się przedstawia? Jednocześnie chciałbym Panu 

podziękować za dotychczasową współpracę, bo poprzedni Zarząd robił wszystko, żeby ta 

ochrona zdrowia była na wysokim poziomie. W tej chwili jesteśmy przed faktem połączenia 

tego szpitala, jako szpital wojewódzki. Idziemy w tym kierunku i na pewno będziemy 
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pomagać. Przykładem jest chociażby ostatnia współpraca przebudowy gabinetów oddziału 

płucnego. W sprawie dofinansowania do działalności szpitala. Są przepisy, które bardzo 

ograniczają w pewnych wydatkach, które byśmy chcieli przeznaczyć. 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: ja również chciałbym 

podziękować za zrozumienie i za przekazanie środków finansowych, ale pism do Zarządu 

wysłaliśmy wiele i odpowiedzi otrzymaliśmy negatywne. W Państwa kompetencjach jest 

zabezpieczenie zdrowia mieszkańców powiatu żagańskiego, natomiast interpretacje, które są 

nam przytaczane nie są do końca prawdziwe, bo powiat ma możliwości przekazania dotacji 

na szpital. Jeżeli mieszkańcy dowiedzą się, że Starostwo Powiatowe w Żaganiu inwestuje  

w nowy sprzęt, to jest to świetna reklama, w co lepiej inwestować, w szkołę? Oczywiście, 

ilość środków musimy przeznaczać na oświatę, ale nie możecie zapomnieć, że dalej 

odpowiadacie za zabezpieczenie medyczne, zdrowotne mieszkańców powiatu. 

Radna Elżbieta Buganik: poradnia endokrynologiczna – zapisując się w styczniu do poradni, 

termin został wyznaczony na miesiąc czerwiec. Czy te zapisy są limitowane, czy musi być 

taki duży okres oczekiwania na poradę? 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: czas oczekiwania w naszym 

szpitalu na pewno nie jest związany z limitami, jeśli chodzi o NFZ. NFZ płaci za wszystkie 

porady specjalistyczne, jest to związane z brakiem lekarzy. Lekarzy endokrynologów na tym 

terenie jest dwóch, dlatego czas oczekiwania na poradę jest większy, ale można też korzystać  

w poradni w Żarach. 

 Radna Anna Michalczuk: czy zastanawialiście się nad utworzeniem w przyszłości oddziału 

geriatrycznego, bo wiemy, że społeczeństwo się starzeje a jest tylko jeden oddział. 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: plany były bardzo szerokie.  

2 lata temu, chcieliśmy w budynku przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu otworzyć oddział 

pulmonologiczny na III kondygnacji, oddział chemioterapii na II kondygnacji, na parterze 

oddział w zależności od potrzeb NFZ. Byliśmy gotowi na różne koncepcje, natomiast na 

dzień dzisiejszy mamy tylko jeden budynek i brak możliwości otworzenia jakiegokolwiek 

oddziału. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: nowa ustawa o działalności leczniczej, która całkowicie 

uchylała poprzednią ustawę o ZOZ – ach, w sposób znaczny ograniczyła możliwości 

dofinansowania i dotowania szpitali przez j.s.t. W ustawie o działalności leczniczej wprost 

jest napisane kiedy, w jakich warunkach i na jakich zasadach mogą być udzielane dotacje. 

Treść pisma, które Państwo otrzymaliście została potwierdzona przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Zielonej Górze. Na obecnym etapie samorząd może dotować tylko  

i wyłącznie programy zdrowotne w tym także zakup sprzętu. Wiele osób zwraca uwagę na to, 

że ustawa została źle sformułowana, ale dopóki przepisy nie zostaną zmienione to powiat 

wydatkuje środki finansowe i ponosi odpowiedzialność finansową przed ewentualnymi 

kontrolami i to powiat musi ściśle stosować ustawę, nawet, jeżeli jest błędna.  

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: interpretacje prawników są 

różne. Prawnik 105 Szpitala Pani Dąbek jest innego zdania i mam też inną wykładnię, ale 

trzeba znaleźć takie rozwiązanie, aby było dobre dla wszystkich, dla pacjentów  

i społeczeństwa a nie szukanie czegoś, co neguje i wyklucza naszą współpracę, bo mi chodzi 

o to, żeby ten szpital dobrze funkcjonował. 

Sławomir Gaik Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego w Żarach: chciałbym odnieść się do 

sprawy, podnoszonej przez radnych, na temat, że szpital coś zdewastował, że coś wywiózł. 

Pani Anastazja Irska Geodeta Powiatowy wystosowała pismo, w wyniku decyzji Zarządu 

Powiatu - takie mało eleganckie. Wszystkie rzeczy, które zrobiliśmy i które tam zostały 
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wymontowane a przede wszystkim przeniesione z budynku na ul. Szprotawskiej do budynku 

na ul. Żelaznej, było ustalone z pracownikami Starostwa. Tam nikt niczego nie zabrał, 

wszystko jest zdemontowane i złożone w budynku przy ul. Żelaznej, w głównym budynku 

szpitala, żeby tego ktoś nie ukradł. Wymontowane drzwi zostały też za zgodą pracowników 

Starostwa, tylko dlatego, że te drzwi można było zamontować w budynku przy ul. Żelaznej. 

Pewne rzeczy z tamtego budynku szpitala, chcemy wykorzystać w budynku przy ul. Żelaznej, 

żeby nie ponosić kosztów. Wyłamane baterie łazienkowe – baterie są wymontowane  

i zdeponowane, pęknięty kaloryfer na parterze rtg – my nigdy nie korzystaliśmy z rtg  

a pęknięty kaloryfer to może wynik niskich temperatur, zagrzybienia powstałe na suficie – jak 

ktoś był na pulmonologii to widział, że ten oddział był cały zagrzybiony, bo my nie 

wprowadziliśmy niczego, żeby doprowadzić do zagrzybienia sufitu. Żeby to służyło dobrej 

współpracy to nie powinno trafić do nas, bo można sobie wyjaśnić a nie oficjalnie pisać. My 

przygotowaliśmy odpowiedź, ale uważam, że jest to niepotrzebne i nie ma, o czym 

dyskutować. 

Radny Tadeusz Kosmatka: kierunek, który został obrany przez poprzedni Zarząd i Radę jest 

chyba jedynie słuszny. Idzie to w niezłym kierunku, nie ma chyba innego wyjścia tylko w tym 

układzie iść dalej, rozwój widać nawet gołym okiem, zadowolenie ludzi, jak nie dzisiaj to  

w perspektywie czasu będzie. Ale chciałbym apelować do Pana Dyrektora, żebyście jeszcze 

popracowali nad tym, żeby pacjentów, szczególnie w poradniach, trochę z większą kulturą 

traktować. To, co się dzieje, co człowiek obserwuje, kolejki. Czy nie idzie ustawić tych 

pacjentów, którzy są zapisywani do specjalistów, na konkretne godziny? Czy nie idzie tego 

zrobić z lepszą kulturą? Ja o tą lepszą kulturę do Pana Dyrektora apeluję, ale podkreślam, że 

to działanie jest jedynie w dobrym kierunku, ja jestem z tego zadowolony. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałem zapewnić Pana Dyrektora, że razem idziemy w dobrym 

kierunku i nie jest to miejsce do takich dywagacji. Natomiast sprawy prawne, myślę, że sztab 

szpitala i zarządu uzgodni spotkanie i przedyskutuje, w jakiej formie w dalszym ciągu pomoc 

może iść i na pewno będzie szła. Nie mamy tyle środków, żeby rozdawać, mamy też oświatę  

i dlatego musimy coś wybrać, żeby wypośrodkować. Też byśmy chcieli, żeby powstał nowy 

szpital, oddział, ale remont szpitala, o którym była mowa, kosztowałby około 30.000.000 zł. 

Nas jako powiat na dzień dzisiejszy, na takie koszty nie stać. Będziemy robić wszystko, żeby 

pomagać, żeby ochrona zdrowia szła w dobrym kierunku. W odniesieniu do przesłanego 

pisma o stanie budynku przy ul. Szprotawskiej: nie było złą intencją, Pani Naczelnik chciała 

wyjaśnić pewne sprawy i proszę nie brać tego w tym złym stopniu, to było pismo do pionu 

technicznego.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych podziękował Dyrektorowi 105 Szpitala Wojskowego 

oraz całemu sztabowi za otrzymane informacje.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie w sesji brało udział 19 radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w 

Żaganiu w 2011 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego Pawła Krzaczkowskiego o przedstawienie sprawozdania, sprawozdanie z 

działalności PINB zostało przesłane radnym wraz z materiałami na sesję. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Paweł Krzaczkowski przedstawił Sprawozdanie 

z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Żaganiu w 2011 roku, 

które stanowi załącznik do protokołu. 
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7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy powiatu żagańskiego z organizacji 

pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2011 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w/w sprawozdanie radni otrzymali wraz z materiałami 

na sesję. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

8. Interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: poprosił o składanie interpelacji. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

      9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                      1) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Jarosz: moja uwaga w sprawie uchwały dotyczącej zmian budżetu. Polega 

na tym, że mam pretensje do sposobu traktowania radnych opozycji, ale widzę, że reszta też 

mocno w tym nie siedzi, także i pozostałych radnych, która dotyczy tego, że w sytuacjach,  

w których są do podjęcia trudne decyzje z punktu widzenia społecznego, które są nie wygod-

ne z punktu widzenia politycznego, na podstawie, których można wiele stracić w poparciu, to 

wtedy Pan Starosta z Zarządem bardzo chętnie organizuje szerokie konsultacje, wzywa połą-

czone komisje w sprawie oświaty. Czeka i oczekuje, w zasadzie nie przedstawiając własnych 

propozycji, na propozycje innych radnych a najlepiej radnych opozycji, którzy składaliby 

takie propozycje, takie rozwiązania, które dadzą oszczędności w budżecie. Ale jednocześnie 

ich autorstwo można łatwo przypisać radnym innym niż członkowie zarządu, niż radnym 

koalicji. Dlatego uważam, że z tego względu, mając pełną świadomość tego, że właśnie w 

tym celu zostały zwołane dwie komisje dotyczące oświaty. Mimo wezwań Pani Przewodni-

czącej Komisji Oświaty do tego, aby każdy zabierał głos w tej dyskusji, ja wtedy nie zabiera-

łem głosu świadomie i w wyrazie protestu, przeciwko takiemu traktowaniu radnych. Zarząd  

w tym momencie powinien wystąpić z konkretnymi propozycjami, wziąć na siebie, mieć tą 

odwagę cywilną i powiedzieć, że to są nasze propozycje, likwidujemy, nie likwidujemy, 

dokonujemy takich, czy innych zmian a nie przychodzimy i czekamy, co opozycja powie  

i być może podepniemy się pod ten pomysł i w ten sposób decyzje będą podejmowane. Mia-

łem wrażenie, że budżet był konstruowany w taki sposób, że wszystko to, co dotyczy rozdaw-

nictwa, to jest nasze zadanie, czyli zarządu powiatu, my będziemy rozdawać po uważaniu, 

czyli koledze, znajomemu, radnemu w tym okręgu wyborczym w tamtym, ale w kolejnym już 

nie, dlatego, że tam nie ma naszych ludzi. Już wtedy miałem takie wrażenie, stąd w wyrazie 

protestu nie dyskutowałem na temat zmian w oświacie, natomiast po tej propozycji zmiany  

w budżecie, którą mamy przedłożoną w dniu dzisiejszym, jestem pewny, że jest to tego typu 

działanie, bo w momencie z zaplanowanych 3.500.000 zł wolnych środków w budżecie do-

chodzi 1.800.000 zł i można je łatwo rozdysponować to zarząd już nie potrzebuje szerokiej 

konsultacji, nie wzywa połączonych komisji, nie próbuje ustalić, co będzie dobre, na co 

wydamy te pieniądze, bo to są pieniądze, które się pojawiły dodatkowo a budżet był napięty, 

były różne wnioski radnych, czy też innych instytucji, które nie zostały zrealizowane. Wtedy 

się załatwia cicho pod stołem, dla siebie, dla swoich, po to tylko, aby nie trzeba było dzielić 

się władzą z radnymi, więc uważam, że to jest nie w porządku. W tej sprawie na komisji 

składałem wniosek dotyczący sfinansowania remontu laboratorium przy szpitalu w Żaganiu, 

natomiast po tym, co usłyszeliśmy od Dyrektora Gaika i deklaracji Pana Starosty, że będą 

Panowie się dogadywać, co do tego, jakie inwestycje, czy zakupy sprzętu mogłyby być sfi-

nansowane, myślę, że ten wniosek nie ma racji bytu, liczę na to, że zostanie sfinalizowany i 

Panowie się dogadają. Może pomoc szpitalowi będzie udzielona w jakiejś innej formie. Re-

zygnując z własnego wniosku, generalnie uważam, że tego typu zmiany, wprowadzone w taki 
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sposób, po cichu, bez szerokich konsultacji, nie nadają się do tego, aby je w dniu dzisiejszym 

przegłosować. W związku z tym, do tych, którzy mają podobne odczucie, apeluję o to, aby 

głosować przeciwko takim zmianom budżetu, mimo tego, że wiemy, że wolne środki powin-

ny zostać wprowadzone do budżetu w I kwartale, ale z tym członkowie zarządu powinni się 

liczyć, że decyzja Rady ma pełne władztwo w tej części dotyczącej zmiany budżetu może być 

różna i można się przeliczyć terminowo. Jeżeli radni mają podobne odczucie, że jesteśmy 

traktowani niepoważnie, to proponuję, aby w podobny sposób głosować. 

Radna Ewa Gancarz: Pan Radny Jarosz mówi o swoich odczuciach. Odezwała się we mnie 

nauczycielka. Któryś raz w swojej wypowiedzi Pan Radny Jarosz używa takich nie eleganc-

kich sformułowań, bo nie cicho pod stołem tylko na posiedzeniu Zarządu. To jest nie ładne, 

nie grzeczne, mamy konkretne przedstawione na Zarządzie, na którym podjęto uchwały  

i propozycje uchwał i będziemy głosować, takie sformułowania nie przystoją Radnemu. 

Radny Tadeusz Kosmatka: w kwestii poparcia Radnego Jarosza, bo ma w 100% rację, powie-

działbym nawet w 120%. Ja tu nie widzę niczego zdrożnego, niegrzecznego, bo radny jest od 

tego właśnie, żeby zajmował wyraźnie stanowisko w danych kwestiach i ma w zupełności 

rację, że jak jest coś niewygodne to lepiej byłoby rzucić na radnych a jeżeli jest to wygodne to 

sami sobie dzielą, nie potrzebują nikogo. Jest moje pełne poparcie i będę głosować przeciwko 

tych zmian. 

Obrady sesji opuścił Radny Karol Jersak, w dalszych obradach brało udział 18 radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o opinię Komisji Budżetu i Finansów. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja zapoznała się 

z projektem uchwały, nie wydając opinii, ponieważ nie było qworum. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała niejed-

nogłośnie opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała niejednogłośnie opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 10 głosach „za”, 8 „przeciwnych”. 

2)  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja zapoznała się 

z projektem uchwały, nie wydając opinii, ponieważ nie było qworum. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja nie wydała 

opinii. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja nie wydała opinii. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 14 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”. 

3)  udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego, (dot. remontu pokrycia dachowego w kościele p. w. Podwyż-

szenia Krzyża w Żaganiu – Parafia Polsko – Katolicka w Żaganiu), 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: środki finansowe w wysokości 52.000 zł zostały zagwa-

rantowane uchwałą budżetową na dotacje na zabytki. Przedłożone uchwały w sprawie dotacji 

są wywoływane w sprawie dotacji dla poszczególnych podmiotów. Kwota po stronie wydat-

ków jest zagwarantowana, Zarząd rozdysponował kwotę 15.100 zł. Wnioski, na które przy-

znano dotacje są kompletne i zatwierdzone przez Zarząd. 

Radny Andrzej Katarzyniec: rozumiem, że kilka wniosków jest jeszcze, ale te wnioski są 

niekompletne? Jaka kwota została jeszcze do podziału w przypadku, kiedy te wnioski zostaną 

uzupełnione? 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wnioski zostały złożone, tylko wymagają uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 15 głosach „za”, 1 „przeciwnych”, 2 „wstrzymującym”. 

 4) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego, (dot. dofinansowania konserwacji i renowacji figury św. Jana 

Nepomucena w ołtarzu św. Józefa w kościele p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii 

Panny w Szprotawie), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 16 głosach „za”, 2 „wstrzymującym”. 

 5) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego, (dot. remontu pokrycia dachowego na kościele w Jabłonowie – 

Parafia Rzymsko – Katolicka p.w. Świętego Andrzeja w Jabłonowie), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 16 głosach „za”, 2 „wstrzymującym”. 

   6) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Małomice na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa mostu na kanale turbinowym 

w ciągu drogi powiatowej 1042F – ulica Kościuszki w Małomicach,  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Jarosz: po raz kolejny dementuję, że powiat ma obowiązek dotowania przebu-

dowy tego mostu. Nie ma żadnego znaczenie to, że geodezyjnie te działki stanowią własność 

powiatu żagańskiego, zarządzcą drogi jest gmina Małomice i powinna w 100% ponieść wydatki 

z tym związane, ale generalnie o tym, o czym już mówiłem a ciągle Pan Starosta zapomina, 

gminy należy traktować równo, więc jestem za tym, aby gmina Małomice otrzymała 180.000 

zł, natomiast uważam, że w zamian za podobne działanie, które podjęła gmina Małomice, bo 

traktuję to jako nagrodę dla gminy Małomice, za to, że przejęła w odpowiednim momencie 

drogi powiatowe, co wydaje się bardzo logiczne, o tym mówiłem i nie będę się powtarzał. 

Natomiast w takiej samej sytuacji znalazła się gmina Gozdnica, przejęła drogi powiatowe, 

natomiast nie otrzymała podobnej nagrody, więc ile razy będą podobne tematy stawać na sesji 

tyle razy będę się także upominał o prezent dla gminy Gozdnica, ponieważ Pan Starosta przy 

uchwalaniu budżetu obiecał, że jeżeli wolne środki znajdą się w budżecie to z pewnością ten 

wniosek uwzględni. Jednak widzimy, na czym polegają obietnice Pana Starosty, wniosek mógł 

być zrealizowany w dniu dzisiejszym, było do rozdysponowania 1.800.000 zł, wniosek się nie 
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znalazł, bo Pan Starosta rozdaje tym, których lubi. Dlatego ja po prostu będę tylko powtarzał, 

że jestem za tym, aby gmina Małomice otrzymała 180.000 zł, tylko przypominam, że w równy 

sposób należy traktować inne gminy. Gmina Szprotawa otrzymała działki o wartości około 

300.000 zł w zamian za przejęcie kilku dróg inne gminy otrzymują drogi kompletnie wyremon-

towane jeszcze inne jak np. gmina Iłowa dostała dofinansowanie do przebudowy ul. Hutniczej, 

która także została przez tą gminę przejęta. Więc wydaje się bardzo uzasadnione, aby w podob-

ny sposób traktować także pozostałe gminy. 

Starosta Marek Ślusarski: przedłożona uchwała dotyczy tematu z ubiegłego roku, gdzie na 

posiedzeniu rady te pieniądze przeznaczyliśmy na przebudowę tego mostu. Jest to droga new-

ralgiczna, połączenie Małomic z Żaganiem, transport ciężki ma w tej chwili duży problem  

z przejazdem, dewastuje się nasze drogi, między innymi przez to, że są objazdy, dlatego moim 

zdaniem i wielu radnych dotacja powinna być i jest celowa. Fakt jest faktem, że Małomice 

przejęły drogi, chciałbym powiedzieć Radnemu Jaroszowi, że ja obietnic dotrzymuję i chciał-

bym powiedzieć, że Gozdnica nie przejęła tych dróg do dnia dzisiejszego, ale mimo wszystko 

jesteśmy za tym, żeby pomagać dla wszystkich gmin i na pewno środki, w zależności jak będą 

rozdysponowane, też planujemy i na pewno będą przeznaczone. 

Radny Krzysztof Jarosz: Panie Starosto, przejęto11 dróg powiatowych na terenie gmina Gozd-

nica, 9 dróg zostało przejętych w latach 2002 – 2006, zostały 2 drogi powiatowe i dobijam się o 

to, aby te 2 drogi powiatowe doczekały się, po 30 czy 40 latach, dotacji, bo nie pamiętam, aby 

na tych drogach były jakiekolwiek naprawy robione. Na pewno gmina Gozdnica tak jak gmina 

Małomice przejęła drogi powiatowe, może nie wszystkie, ale 9 z pośród 11 tak. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: w tej chwili jest to wszystko w trakcie przekazywania, rok 

nam uciekł, może w tym roku burmistrz złoży ten wniosek na obrady sesji, oni przejmą te ulice 

i będziemy rozmawiać. Natomiast most w Małomicach jest to problem daleko idący, bo w tej 

chwili jest zrobiony objazd prze drogę w miejscowości Bukowina Bobrzańska, ta droga już się 

rozjeżdża przez duży tonaż, dlatego remont tego mostu jest sprawą bardzo pilną. 

Starosta Marek Ślusarski: tak, jak powiedziałem, Zarząd słowa dotrzymuje, sekwencją było to, 

że Gozdnica przejmie te dwie drogi i w tym jest cały problem. Jest to w chwili obecnej w sze-

rokiej konsultacji na Zarządzie i na pewno te pieniądze na remonty dróg się znajdą i będziemy 

te remonty sukcesywnie robić. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

7) rozpatrzenia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił Komendanta Policji 

o przedstawienie sprawozdania (sprawozdanie zostało dostarczone radnym wraz z materiała-

mi na sesję). 

Powiatowy Komendant Policji w Żaganiu Piotr Fliegner przedstawił sprawozdanie, które 

stanowi załącznik do protokołu. 

Radni zadawali pytania, na które Komendant Policji udzielał odpowiedzi. 

 

Na obrady sesji wrócił Radny Karol Jersak, w dalszych obradach sesji brało udział 19 rad-

nych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

8) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Żaganiu, 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił Komendanta Straży 

Pożarnej w Żaganiu o przedstawienie informacji (informacja została dostarczone radnym 

wraz z materiałami na sesję). 

Komendant PPSP w Żaganiu Stanisław Kowalik przedstawił informację o stanie bezpieczeń-

stwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu żagańskiego w roku 

2011, która stanowi załącznik do protokołu. 

Radni zadawali pytania, na które Komendant Straży udzielał odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

   9) załatwienia skargi na działalność Starosty Żagańskiego, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: do komisji wpłynęły dokumenty doty-

czące skargi na działalność Starosty. Komisja po rozpatrzeniu wszelkich dokumentów oraz 

wyjaśnień w tej sprawie, uznała skargę za bezzasadną. Częścią protokołu z posiedzenia komisji 

jest uzasadnienie dołączone do projektu uchwały. Skarżąca wystąpiła z zapytaniem o udzielenie 

informacji publicznej polegającej na udostępnieniu do wglądu akt, na podstawie, którego pro-

wadzona jest ewidencja gruntów gospodarstwa rolnego położonego w miejscowości Witoszyn 

ul. Zacisze 4. Komisja dnia 1 marca 2012 roku przeprowadziła czynności wyjaśniająca w za-

kresie zasadności zarzutów. Na podstawie dokumentacji oraz wyjaśnień Naczelnika Wydziału 

Geodezji, komisja uznaje skargę na działania Starosty Marka Ślusarskiego za bezzasadną. 

Uzasadnienie do projektu uchwały Radni otrzymali przed sesją wraz z materiałami na sesję  

i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  10) wyznaczenia nowego terminu załatwienia skargi,  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i wyjaśnił, że sprawa została 

skierowana do Komisji Rewizyjnej, jest to w chwili obecnej w trakcie opracowywania. Skarga 

wpłynęła 8 marca br. termin rozpatrzenia upływa z dniem 8 kwietnia br., dlatego wnoszę do 

Rady o wydłużenie terminu do 2 miesięcy, czyli do 7 maja 2012 r. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  11) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Marek Kopta: jaki jest cel i czym te referaty miałyby się zajmować? Mowa jest o stwo-

rzeniu w wydziale organizacyjnym dwóch nowych referatów, jeden to jest gospodarczo - tech-

niczny, drugi administracyjno – organizacyjny. Nie za bardzo widzę potrzebę tworzenia dwóch 

dodatkowych referatów w miejsce wydziału organizacyjnego, bo jeżeli mówimy o jakiejś 

oszczędnościach to zacznijmy od siebie. Czym miałby się zajmować referat gospodarczo – 

techniczny, nie potrafię tego zrozumieć, jaka jest idea powstania takiego referatu? Może to być 

jedna komórka, która się tym zajmuje, przecież nie ma tyle rzeczy na terenie Starostwa, żeby 

rozbudowywać strukturę w taki sposób. Drugie pytanie, czy jest poprawnym żeby Rzecznik 

Praw Konsumenta podległ etatowemu członkowi zarządu? 

Starosta Marek Ślusarski: nowy regulamin organizacyjny miał na względzie przede wszystkim 

oszczędności i lepsze, sprawniejsze zarządzanie pewnymi działami, które są w zasobie, między 

innymi wydziału organizacyjnego. Chodzi nam przede wszystkim wyznaczenie osób do zarzą-

dzania naszymi zasobami, chodzi mi o wszystkie obiekty tj. obiekty starostwa, szkół, poradni, 

ośrodków szkolnych, żeby w końcu ktoś odpowiadał za wszystko. Dotychczas część kompeten-

cji było w dziale geodezji a część w wydziale organizacyjnym, jeśli dochodziło do sedna, nikt 
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nie odpowiadał fizycznie za pewne rzeczy. Nasze obiekty się starzeją i musi być nadzór tech-

niczny, który będzie pomagał i podpowiadał, co w pierwszej kolejności należy zrobić, jak 

planować remonty w naszych obiektach. Jest to podyktowane tylko i wyłącznie tą sprawą.  

W sprawie oszczędności – połączone zostały dwa wydziały tj. wydział FUE i PSG, zrobiony 

został jeden wydział, zeszliśmy z jednego stanowiska naczelnika natomiast w dziale organiza-

cyjnym zrobione zostały dwa referaty, uważam, że pracują tam odpowiedzialni ludzie, którzy 

mają zakres obowiązków i pod kierownictwem nowego sekretarza ta komórka będzie pracowa-

ła bardzo dobrze. 

Radny Marek Kopta: to jest zupełnie absurdalna argumentacja, bo jak można mówić o osobie, 

referacie gospodarczo – technicznym, który będzie sprawował piecze nad naszymi wszystkimi 

obiektami. Mamy dyrektorów wszystkich jednostek, którzy znajdą doskonale zagadnienie 

swoich placówek, wręcz uważam, że jest to dla dyrektorów uwłaczające, że znów nad nimi 

budujemy jakąś komórkę, która ma ich koordynować, zajmować się tym, co oni mają w swoim 

władaniu, jako gospodarze danych jednostek. Uważam, że nic się takiego nie działo, że dotych-

czas źle funkcjonowało w tym zakresie, więc nie widzę powodów tworzenia cudu jakiegoś, że 

trudno to zrozumieć. Nie możemy mówić o tym, że osoba, która będzie nadzorować wszystkie 

nasze obiekty, od tego są dyrektorzy, są gospodarzami i najlepiej, jak osobą trzecia nie będzie 

się w to wtrącała. Od tego jest również Zarząd i dlaczego np. nie scedować te sprawy na etato-

wego członka zarządu, który zająłby się również sprawami technicznymi. Zwracam uwagę, że 

odpadła duża działka tzn., służba zdrowia, co było bardzo uciążliwe dla zarządu, zarząd został 

w stanie niezmienionym, w związku z tym uważam, że taki nadzór nad tymi jednostkami spra-

wował zarząd, nawet przydzielając odpowiednim członkom zarządu pewne zadania. Bo wg 

nowego regulaminu organizacyjnego zaraz będą konkursy na stanowiska kierownicze w no-

wych referatach, czy Pan Starosta planuje kierowników referatów? Na to pytanie chciałbym 

znać odpowiedź, a jeśli będziemy mieli te 2 referaty, rozumiem, że będzie odpowiedź, że nie 

będzie kierowników referatów to te miejsca w tych krateczkach zajmą miejsce obecni pracow-

nicy starostwa, bez zatrudniania ludzi z zewnątrz, czy przenoszenia z jakichkolwiek innych 

jednostek. 

Starosta Marek Ślusarski: naszą intencją nie jest robienie nowych kierowników, jesteśmy dale-

cy od tego. Będziemy posiłkować się swoimi pracownikami, rozdzielimy kompetencje, bo 

uważam, że mamy dobrą kadrę. Jeśli chodzi o dział techniczny, ja mam dużo zastrzeżeń, jeśli 

chodzi o gospodarowanie naszym zasobem i w tym dziale będzie potrzebna osoba, która będzie 

koordynować, będzie robiła kosztorysy i wszystkie sprawy związane z remontami we wszyst-

kich jednostkach, bo w placówkach mamy trzech kierowników gospodarczych, którzy w na-

stępnych reformach oświaty, znajdą miejsce. Żeby mieć kontrole nad remontami we wszystkich 

obiektach, jest to podyktowane oszczędnościami, chcemy mieć pełny nadzór i wgląd w zakresie 

remontów i wydatków w naszych placówkach. 

Radny Zbigniew Teler: w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Starosty, rzeczywiście trzeba to 

uporządkować, żeby było wszystko w jednych rękach a nie w kilku komórkach organizacyj-

nych. Po drugie również potwierdzam, że w starostwie są bardzo dobrzy pracownicy, odpowie-

dzialni i kompetentni a w związku z tym samo się już nasuwa, cóż stoi na przeszkodzie żeby dla 

jednego z tych kompetentnych pracowników zwiększyć zakres obowiązków i wynagrodzenie  

w ramach wydziału organizacyjnego. Tym bardziej, że Sekretarzem, któremu podlega wydział 

organizacyjny jest Pani Iwona i wszystko było w jej rękach i Pani Romanowskiej. Dlatego nie 

widzę żadnego problemu, żeby to zrobić bez tworzenia nowych referatów, chyba, że mam 

prawo domniemać, że coś się za tym kryje. 

Radny Karol Jersak: ja proponuję i uważam, że nie wolno wtrącać się w sprawy aż tak daleko 

idące. Starosta zarządza starostwem i Starosta decyduje i jest rozliczany przez nas, jak powinno 
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funkcjonować starostwo. Ja nie widzę problemu, jeżeli uważa, że powinno być tak, jego bę-

dziemy rozliczać. 

Radny Krzysztof Jarosz: nie zgodzę się z opinią Radnego Jersaka, dlatego, że ustawa przewidu-

je taką decyzję Radzie, czyli musimy podjąć uchwałę w tej sprawie a to oznacza, że musimy 

głosować zgodnie z przekonaniem. Mam wątpliwości, co do tego, czy uzasadnienie jest wła-

ściwe, o którym wspominał Radny Kopta, bo przykład taki, że ta osoba w dziale technicznym 

ma kosztorysować wszystko, to rozumiem, że to musi być specjalista wysokiej klasy, dobrze 

wynagradzany, który jest uprawniony do kosztorysowania we wszystkich branżach i dopiero 

taki może sobie poradzić na tym stanowisku, bo nie chodzi tylko o proste roboty budowlane, ale 

także instalacyjne, elektryczne i wszystkie inne, które regulowane są prawem budowlanym. 

Dlatego też wątpię, czy akurat to przyniesie jakieś oszczędności, bo są ludzie z nie wysokim 

wynagrodzeniem na stanowiskach inspektorów i mogliby takie rzeczy robić. 

Radny Tadeusz Kosmatka: ja również uważam, że to, co robicie jest bezcelowe, ale nauczony 

już doświadczeniem, że sprawy kadrowe prowadzicie tak, jak prowadzicie od początku kaden-

cji, to się nie dziwię, że będziecie to popierać. Chciałbym zwrócić uwagę, że dzisiaj żeście się 

mocno zmobilizowali, że nawet nie ma nikogo z prasy, żeby o tym napisać, to też chyba jest gra 

celowa, bo po co tu rozgłosu, że znowu nowe miejsca pracy, ale po czasie wszystko się okaże, 

jaka jest tendencja i jaki jest zamiar. Jeżeli mowa jest o oszczędnościach to należy przedstawić, 

jakie to oszczędności, ile to będzie, proszę o odpowiedź. 

Radny Marek Kopta: chciałem wyjaśnić Radnemu Karolowi Jersakowi, ponieważ nie był w I 

części sesji i ponieważ planujemy opracowanie nowego statutu, czy zmian w statucie do końca 

kwietnia a w maju skierowanie pod obrady Rady i dopiero po wprowadzeniu statutu możemy 

podejść do spraw zmiany regulaminu organizacyjnego starostwa. To by było logiczne, bo nie 

po to Rada powołała komisję statutową, żeby w między czasie, jak się opracowuje statut, zmie-

niać regulamin organizacyjny. 

Radny Krzysztof Blajer: wniosek w sprawie odrzucenia projektu uchwały był przedstawiony 

przez Przewodniczącego, był tylko głosem samego Przewodniczącego większość członków 

komisji głosowała za tym, aby projekt uchwały w sprawie regulaminu, przyjąć na dzisiejszej 

sesji. 

Radny Andrzej Katarzyniec: czy te referaty będą miały kierowników, bo wczoraj na posiedze-

niu komisji Pan Starosta powiedział, że nie będą miały kierowników? 

Radny Andrzej Barylak: muszę powiedzieć, że to Rada decyduje o tym, czy przyjmuje nowy 

statut, który jest w opracowywaniu i Rada decyduje o tym, czy przyjmuje uchwałę dotyczącą 

zmian organizacyjnych tutejszego urzędu. Ja rozumiem również to, że Starosta ma prawo, które 

może zastosować w stosunku do swojej kadry, do kompetencji tylko i wyłącznie Starosty nale-

ży dobór i ilość kadry i o tym pamiętajmy. My w tej chwili nie rozmawiajmy o tym, czy Staro-

ście zablokować etaty, czy ewentualnie zmniejszyć lub zwiększyć etaty, to należy do kompe-

tencji organu wykonawczego, jakim jest Starosta. W związku z tym trzymajmy się ustawy  

o samorządzie. 

Radny Zbigniew Teler: czy w proponowanej uchwale prawidłowa jest podległość Rzecznika 

Konsumentów? 

Radca Prawny Halina Miszczuk: w załączniku do uchwały powinna być zmieniona podległość, 

czyli podległość powinna być pod Starostę. 

Starosta Marek Ślusarski: w całej naszej kadencji, bo jest już prawie 1,5 roku, jak razem Zarząd 

funkcjonuje i nie doprowadziliśmy do żadnego zwolnienia, w żadnej komórce, nie jesteśmy 

nastawieni na to, żeby wprowadzać ludzi obcych, niekompetentnych, na stanowiska do urzędu. 
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Nie ma nagonek, dyskryminacji, wręcz staramy się z wszystkimi naczelnikami, kierownikami 

jednostek, rozmawiać, dyskutować, wyciągać wnioski i planować współpracę. Myślę, że regu-

lamin organizacyjny jest poprawny i będzie dobrze funkcjonował i proszę o przychylenie się do 

tej uchwały. 

Członek Zarządu Maciej Boryna: zgłaszam wniosek o poprawkę w załączniku do projektu 

uchwały dot. podległości Rzecznika Konsumenta, ma być bezpośrednio podległość Staroście.  

Radny Marek Kopta: argumentacja mnie nie przekonuję, jednak należy wskazać kolejny błąd  

w projekcie uchwały a mianowicie, pod kogo ma podlegać Biuro Zarządzania Kryzysowego? 

Radca Prawny Halina Miszczuk: Biuro Zarządzania Kryzysowego podlega pod Starostę,  

w projekcie są podzielone zadania, część musi podlegać pod Starostę, część pod Etatowego 

Członka Zarządu. Podobnie jest w wydziale Geodezji, zadania, które musi wykonać Starosta 

podlegają pod Starostę i część zadań, które może być przekazane, jest przekazane. Stąd nie ma 

w schemacie zapisanych zadań, tylko stanowisko. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie wniosek Członka Zarządu Macie-

ja Boryny, jest to wniosek Zarządu, o przesunięcie w schemacie organizacyjnym Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów w bezpośrednią podległość Starosty. 

Wniosek został przyjęty przy 11 głosach „za”, 7 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”. 

Radny Marek Kopta: jeśli projekt uchwały przygotował Zarząd, to czy w trakcie sesji Zarząd 

nie powinien wewnętrznie przegłosować poprawkę a dopiero wystąpić na sesję? Bo to w tym 

momencie jest nadużycie, to jest autopoprawka Zarządu, więc Zarząd powinien przegłosować 

tą autopoprawkę i proszę nie robić więcej takich rzeczy. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: to jest uchwała i trzeba ją głosować, radni przegłosowali 

wniosek a teraz należy głosować uchwałę. Nie musi się Zarząd zbierać i zwoływać. 

Radny Krzysztof Jarosz: na pewno, jeżeli jest to stanowisko Zarządu to takie stanowisko musi 

być podjęte przez ciało kolegialne, jakim jest Zarząd. W tej sytuacji powinno być zaprotokoło-

wane i wszystkie dokumenty z tym związane powinny być przygotowane. W innym przypadku, 

jak można potraktować stanowisko Zarządu? Proszę sprawdzić protokoły z poprzednich kaden-

cji a przynajmniej z ostatniej, gdzie zawsze Zarząd w takich sytuacjach zajmował stanowisko 

jednoznacznie, po przez zapis w protokole, krótkie spotkanie, decyzje. Żeby wątpliwości nie 

było żadnych, to tak powinno być, jak mówi Radny Marek Kopta. 

Członek Zarządu Maciej Boryna: ja to też zgłosiłem, jako Radny i nie sądzę, żeby Rada nie 

była władna, aby wnosić poprawek do uchwał, nawet przygotowywanych przez Zarząd. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Rada może wnieść poprawki do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały po wprowadzonej poprawce  

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 10 głosach „za”, 8 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”, udziale 

19 radnych. 

Obrady sesji opuścił Radny Andrzej Barylak oraz Radny Zbigniew Teler, w dalszych obradach 

sesji brało udział 1 7 radnych. 

  12) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2012 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 
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   10. Odpowiedzi na interpelacje. 

   Radni nie złożyli interpelacji. 

                  11. Wnioski. 

                  Radny Tadeusz Kosmatka: składam wniosek do Zarządu, odnośnie odbudowy pewnego 

odcinka rowu w miejscowości Siecieborzyce od Nr 145 w kierunku kościoła tj. około 500 – 

600 m. Tam jest ciągle problem z zalewaniem piwnic okolicznych budynków, można to 

zrobić małymi kosztami finansowymi, ale proszę do tego podejść poważnie i ten kawałek 

tego rowu odbudować do spustu, bo spust prowadzi na drugą stronę. 

                  Przewodniczący Rady Leon Cuprych: składam wnioski: 

                  - droga 1068 Kocin – Nieradza – remont drogo od drogi wojewódzkiej do miejscowości 

Nieradza, szczególna prośba o odcinek od drogi 296 do asfaltu, tj. około 300 m. Jest to dro-

ga gruntowa i w chwili obecnej jest nieprzejezdna. 

                  - droga 1072 F Wrzesiny – Wichów, odcinek od drogi wojewódzkiej 1070, jest to część drogi, 

bo ta droga idzie w pola i jest to w rejonie zabudowanym. Mieszkańcy wskazują, że tam 

prawdopodobnie jest zasypany bruk i proszą o działania.  

                  - droga 1071 Żagań, – Brzeźnica – Dzietrzychowice – Żółkiewskiego, użytkownicy drogi 

proszą o naprawę, remont tej drogi, chodzi o drogę w Brzeźnicy w kierunku Karczówki. 

   12. Informacje i oświadczenia.  

   Radny Paweł Lichtański: chciałbym się odnieść do I części dzisiejszej sesji, na której, poza 

wieloma uchwałami, które przyjęliśmy, dowiedzieliśmy się, że wystąpienie radnego na sesji  

z pytaniem, może odbić się na jego stanie zdrowia, zwłaszcza w sytuacji, kiedy domaga się 

odpowiedzi na zadane pytania, bo ktoś w sposób świadomy lub nieświadomy, go zignorował. 

Chciałby jednocześnie przeprosić te osoby, które podczas mojego niezwykle emocjonalnego 

wystąpienia, mogłem obrazić wytykając wiek członkom zarządu, oczywiście wszystkich 

serdecznie przepraszam. Takie słowa z moich słów nie powinny paść, nawet podczas wielkiej 

irytacji spowodowanej potraktowaniem mojej osoby, podczas dzisiejszej sesji. W ramach 

mojego oświadczenia chciałem złożyć formalny wniosek, żeby od najbliższej sesji Rady 

Powiatu wykreślić punkt, z reguły, 4, który nazywa się „Informacja Starosty z prac Zarządu 

Powiatu pomiędzy sesjami”, dlatego, że po pierwsze wzbudza to uzasadniony niepokój 

Członków Zarządu, po drugie znacznie wydłuża czas trwania obrad sesji i powoduje natężenie 

emocji, co za tym idzie, niezgodność pomiędzy radnymi i po trzecie stan zdrowia radnego 

znacznie może podupaść, po konfrontacji werbalnej z Członkami Zarządu, co potwierdziły 

słowa Starosty, który odpowiadając na moje pytanie, zasugerował, że moje wystąpienie może 

wpłynąć na mój stan zdrowia a jednocześnie imputował mi złą wolę. Być może Członkowie 

Zarządu źle interpretują rolę radnego, który jest obecny na sesjach Rady Powiatu, ja byłem na 

wszystkich od początku tej kadencji. Między innymi rolą radnego jest zadawanie pytań, ja 

wystąpiłem między innymi z pytaniem, jak radny wybrany z okręgu gmin Iłowa, Wymiarki  

i Gozdnica i wydaję mi się, że moją rolą było zadać pytanie, jeżeli widziałem w sprawozdaniu  

z prac zarządu informację, że ponad 1.800.000 zł zostało rozdysponowane z wolnych środków  

a nawet złotówka nie trafiła, z tych konkretnych środków, do tych gmin. Nie powiedziałem tak, 

jak zasugerował mi to w niezwykle nacechowanym emocjonalnie wystąpieniu jeden  

z Członków Zarządu Pan Henryk Janowicz, krzycząc wręcz do mikrofonu, bo miałem takie 

wrażenie, że krzyczy w ten sposób na mnie, nie padło z moich słów, że nic się nie robi  

w gminie Iłowa. George Orwell napisał kiedyś taką książkę pt. „I ślepy by dostrzegł” i ślepy by 

dostrzegł, że te ogromne inwestycje powiatu żagańskiego w tych gminach trwają i nie 

zamierzam tego negować. Moje pytanie dotyczyło tylko i wyłącznie tej konkretnej kwoty. Pan 

Starosta udzielając mi odpowiedzi na moje pytanie, związane z interpelacją, którą składałem na 

sesji poprzedniej związanej z dofinansowaniem dojazdów młodzieży szkół ponadgimnazjalnych 

do szkoły do Żagania, zasugerował mi, żebym cyt. „przejechał się po burmistrzach i wójtach  
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z tamtych gmin”. Cokolwiek to znaczy, Panie Starosto, ja zamierzam się przejechać po 

burmistrzach i wójtach i tą sprawę przynamniej, oczywiście tego nie załatwię, bo nie mam 

takich kompetencji, ale będę się starał, wykraczając poza mój zakres obowiązków radnego. 

Przypomnę tylko, że Członkowie Zarządu Powiatu zarabiają więcej niż ja w ciągu roku i to jest 

ich interes, żeby tymi sprawami się zajmować. Natomiast radny może ewentualnie zasugerować 

coś Zarządowi Powiatu, jeżeli Zarząd Powiatu uzna, że nie ma sensu taką sprawą się zająć, to 

proszę mi to powiedzieć na sesji, Panie Lichtański, Panie Radny, nie ma sensu, żebyśmy 

zajmowali się tym tematem tracimy czas i proszę mi nie mówić, że ja mam się przejeżdżać po 

burmistrzach. 

   Starosta Marek Ślusarski: chciałem przeprosić za impulsywne podejście, jest Pan młodym 

człowiekiem, może zbyt impulsywnie do sprawy podszedłem. Nie było to złą wolą z mojej 

strony, Zarządu, żeby Pana nie poinformować o pewnych rzeczach. Muszę przeprosić 

wszystkich radnych, bo wszyscy byli poruszeni, chociażby tym, że nie potrafiliśmy 

odpowiedzieć na wszystkie pytania, bo tych pytań było tyle, do tego jeszcze emocje i nie było 

to złą wolą, że nie chcemy odpowiedzieć, bo na pewno będziemy odpowiadać na wszystkie, 

nawet trudne, pytania, jesteśmy od tego i myślę, że to się zmieni. Odnosząc się do Pana 

interpelacji dotyczącej transportu, po analizie, mimo tego, że z góry wiedzieliśmy, że jako 

samorząd nie możemy dofinansować transportu, ale zaczęliśmy analizować, jak do tematu 

podejść. W miesiącu kwietniu chcemy zorganizować spotkanie wójtów, burmistrzów, radnych 

powiatu, bo jest bardzo wiele spraw. Pierwszą taką bardzo ważną sprawą jest sprawa 

bezrobocia w naszym powiecie, o której musimy podyskutować. Będziemy dyskutować na 

temat dowozu uczniów do naszych szkół, na tematy melioracji i wspólnych inwestycji. 

Będziemy namawiać burmistrzów i wójtów do wspólnych projektów, wspólnych inwestycji, bo 

do tej pory bywało różnie.  

   Przewodniczący Rady Leon Cuprych: 

   - przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia 2012  

roku, 

   - Radny Maciej Boryna i Radna Elżbieta Buganik zostali wyznaczeni do zapoznania się  

z protokołem XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku. 

                  13. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

               Przewodniczący rady Leon Cuprych o godz. 16
00 

ogłosił zamknięcie XIII sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku. 

 

 

                 Protokołowała  

    Maria Kulikowska - Ciuba    
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